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REVISTA PRESEI 
 

 Consiliul Uniunii Europene cere României să elimine sursele de preocupare din raportul MCV şi să aplice 
recomandările 
Consiliul Uniunii Europene salută concluziile raportului MCV elaborat de Comisia Europeană şi îndeamnă România 
să elimine sursele de preocupare şi să adopte recomandările formulate, inclusiv cele ale Comisiei Veneţia şi ale 
Grupului Statelor împotriva Corupţiei (GRECO). 
"Consiliul UE salută rapoartele elaborate de Comisia Europeană privind progresele înregistrate de Bulgaria şi 
România în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). Consiluil UE laudă activitatea Comisiei 
Europene, inclusiv metodologia folosită, şi împărtăşeşte obiectivul şi analiza echilibrată asupra progreselor 
înregistrate. Consiliul UE reiterează ataşamentul faţă de valorile şi principiile UE, inclusiv pentru normele statului 
de drept şi independenţa justiţiei. În acest context, Consiliul UE reiterează apelul ca progresele înregistrate în 
cadrul MCV să fie ireversibile, astfel încât Bulgaria şi România să îndeplinească în mod satisfăcător sarcinile 
etapizate şi obiectivele finale. Acest lucru ar asigura funcţionarea adecvată a politicilor UE şi a instituţiilor astfel 
încât toţi cetăţenii să beneficieze în totalitate de oportunităţile oferite de apartenenţa la UIniunea Europeană. În 
acest scop, progresele convingătoare, implementarea efectivă, precum şi susţinerea largă şi fără echivoc a 
reformelor continuă să aibă o importanţă foarte mare", transmite Secretariatul general al Consiliului UE într-un 
document oficial. 
"Reamintind semnificativele performanţe pozitive obţinute de România în cadrul MCV anii trecuţi, Consiliul UE 
evidenţiază importanţa absolută de a garanta şi a consolida progresele obţinute. Consiliul UE observă că raportul 
MCV evidenţiază o serie de preocupări grave şi paşi nagativi care au generat dubii asupra ireversibilităţii şi 
sustenabilităţii reformelor. În scopul deschiderii drumului spre încheierea cu succes în viitorul apropiat a 
Mecanismului de Cooperare şi Verificare în cazul României, paşii negativi şi preocupările din raport trebuie 
abordate în mod deplin şi decisiv, inclusiv prin aderarea la recomandările Comisiei de la Veneţia şi GRECO, precum 
şi prin îndeplinirea recomandărilor formulate de CE", subliniază instituţia europeană. 
"România trebuie să relanseze reformele pozitive şi să adopte acţiuni concrete, mai ales în privinţa 
recomandărilor-cheie formulate de CE în domeniul independenţei justiţiei şi reformolor din justiţie"; Bucureştiul 
"trebuie să combată corupţia la toate nivelurile şi să abordeze şi restul problemelor de integritate evidenţiate în 
raport. În acest context, Consiliul UE reiterează importanţa unui angajament politic fără echivoc, larg, susţinut în 
sensul îndeplinirii obiectivelor stabilite în Mecanismul de Cooperare şi Verificare, inclusiv printr-un consens politic 
pentru respectarea independenţei justiţiei în conformitate cu recomandările principale stabilite de Comisia 
Europeană. În acest context, Consiliul UE evidenţiază şi importanţa Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA)", 
precizează instituţia. 
Raport MCV: România a înregistrat regrese în justiţie 
Adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat 
dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, a anunţat Comisia Europeană în raportul MCV, 
recomandând suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
În ultimele 12 luni, România a luat anumite măsuri pentru implementarea recomandărilor formulate de Comisia 
Europeană în ianuarie 2017. "Cu toate acestea, raportul de evaluare din ianuarie 2017 a fost permanent 
condiţionat de evitarea măsurilor negative care pot genera dubii asupra progreselor înregistrate în ultimii zece 
ani. Intrarea în vigoare a legilor justiţiei, presiunile asupra independenţei justiţiei în general, în special asupra 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), şi alte măsuri care subminează combaterea corupţiei au generat regrese 
ori semne de întrebare privind ireversibilitatea progreselor (...)", se arată în raportul elaborat de Comisia 
Europeană în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). "Drept rezultat, cele 12 recomandări 
formulate în raportul din 2017 nu mai sunt suficiente pentru oprirea monitorizării în cadrul MCV, aşa cum fixase 
obiectivul preşedintele CE, Jean-Claude Juncker. Este necesar ca principalele instituţii din România să 
demonstreze un angajament clar în favoarea independenţei justiţiei şi combaterii corupţiei, acestea fiind 
elemente-cheie indispensabile; de asemenea, este necesară restabilirea garanţiilor şi sistemului de control şi 
echilibru la nivel naţional, pentru a acţiona când există riscul regreselor", precizează Comisia Europeană. 
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Pentru remedierea situaţiei, Executivul UE recomandă României "să suspende imediat aplicarea legilor justiţiei şi 
a ordonanţelor de urgenţă" aferente. De asemenea, Bucureştiul este îndemnat să ţină cont în totalitate de 
recomandările formulate în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV), precum şi de cele ale Comisiei 
Veneţia şi ale Grupului Statelor împotriva Corupţiei (GRECO). Comisia Europeană recomandă României "să 
suspende imediat toate procedurile în derulare de numire ori revocare a procurorilor de rang înalt". 
"În privinţa României, deşi au fost luate unele măsuri pentru aplicarea recomandărilor finale ale raportului din 
ianuarie 2017, evoluţiile din ultimele 12 luni au generat dubii şi regrese comparativ cu progresele din ultimii zece 
ani. Mă refer la cazul legilor justiţiei, la presiunile asupra sistemului judiciar (...)", a declarat Frans Timmermans, 
prim-vicepreşedinte al Comisiei Europene, subliniind că Bucureştiul a primit opt recomandări de care ar trebui să 
ţină cont imediat. "Aceste măsuri sunt esenţiale pentru relansarea reformelor şi pentru reluarea parcursului în 
sensul încheierii monitorizării MCV", a subliniat Timmermans, îndemnând Bucureştiul să suspende imediat 
aplicarea legilor justiţiei, a ordonanţelor guvernamentale de urgenţă şi a modificărilor la codurile penale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă a anunţat ce se va întâmpla cu calitatea de asigurat a persoanelor care obţin alte venituri faţă de 
salarii 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că Guvernul va adopta o hotărâre, potrivit căreia persoanele care obţin 
venituri, altele decât cele din salarii, îşi vor putea păstra calitatea de asigurat şi dreptul la pachetul de bază până la 
data de 15 martie 2019. 
„Pentru a asigura continuitate în acordarea serviciilor de sănătate pentru persoanele fizice care obţin venituri, 
altele decât cele din salarii, vom completa legislaţia. Astfel îşi vor păstra calitatea de asigurat şi dreptul la pachetul 
de bază până la data de 15 martie 2019, atunci când se depun noile declaraţii privind obligaţiile de plată 
persoanele care obţin venituri din pensii, din activităţi independente, din cedarea folosinţei bunurilor, din 
activităţile agricole: sivicultură şi piscicultură, din drepturi de proprietate intelectuală, din activităţi independente 
în baza contractelor de activitate sportivă, din arendă, din asocieri cu persoane juridice, contribuabili. 
Preîntâmpinăm astfel eventuale sincope în asigurarea serviciilor medicale pentru aceste categorii de persoane”, a 
declarat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de Guvern. 
Premierul a precizat şi că, prin adoptarea hotărârii, unităţile sanitare din ambulatoriu care se află în proces de 
acreditare vor putea furniza servicii medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate. 
„Actul normativ pe care îl vom adopta în şedinţa de Guvern de astăzi (joi - n.r.) introduce o măsură tranzitorie 
pentru anul 2019. Unităţile sanitare din ambulatoriu, neacreditate, dar aflate în proces de acreditare, vor putea 
furniza servicii medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate, prin încheierea de contracte de 
furnizare, de servicii medicale, cu casele de asigurri de sănătate. Măsura este luată pentru a se asigura 
continuitatea, aşa cum am specificat iniţial. Avem nevoie de o continuitate a acordării serviciilor medicale în 
ambulatoriu şi pentru a nu crea disfuncţionalităţi în întregul sistem de asigurări sociale de sănătate”, a adăugat 
Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dancilă: Majorăm fondurile pentru unităţile de asistenţă medico-socială cu aproape 50% 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că Guvernul va majora fondurile necesare funcţionării unităţilor de 
asistenţă medico-socială cu aproximativ 50%, în urma creşterii drepturilor salariale ale personalului, dar şi a 
creşterii preţurilor la medicamente. 
„În şedinţa de astăzi (joi - n.r) vom lua unele măsuri pentru îmbunătăţirea serviciilor medicale destinate 
persoanelor cu afecţiuni cronice, aflate sub supraveghere în centrele medico-sociale, precum şi pentru asigurarea 
continuităţii în acordarea serviciilor de sănătate pentru unele categorii de persoane. Vom majora fondurile 
necesare funcţionării unităţilor de asistenţă medico-socială cu aproximativ 50%, ca urmare a creşterii drepturilor 
salariale ale personalului încadrat, cât şi a majorării cheltuielilor cu medicamentele şi materialele sanitare. 
Această creştere va fi de la 40 872 lei pe pat pe an la 59 677 de lei pe pat pe an”, a declarat Viorica Dăncilă, în 
debutul şedinţei de joi de Guvern. 
 Premierul a precizat că la nivel naţional există 68 de centre de asistenţă medico-socială. 
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„Majoritatea unităţilor de asistenţă medico-socială funcţionează în subordinea Consiliilor locale comunale care nu 
dispun de venituri prorpii necesare pentru a asigura finanţarea suplimentară a unităţilor de asistenţă medico 
sociale. Unităţile de asistenţă medico-sociale sunt organizate şi funcţionează ca o structură intermediară între 
unităţile sanitare şi unităţile de asiastenţă socială. Beneficiarii serviciilor acordate în unităţile de asistenţă medico-
socială sunt persoane cu afecţiuni cronice care necesită permanent sau temporar supraveghere, asistare, îngrijire, 
tratament şi care din motive de natură economică, fizică sau socială nu au posibilitatea să îşi asigure nevoile 
sociale. La nivel naţional sunt 68 de unităţi de asistenţă medico-socială cu aproximativ 3300 de paturi”, a adăugat 
şeful Executivului. 
Astfel, potrivit proiectului de hotărâre, nivelul standartâd de cost/an/pat se va majora de la 40.872 lei/pat/an la 
59.677 lei pat/an. 
„Prin acest act normativ se crează cadrul legal necesar pentru: majorarea nivelul standardului de cost/an/pat, 
pentru serviciile acordate în unităţile de asistenţã medico-sociale de la 40872 lei/pat/an la 59,677 lei/pat/an şi 
defalcat pe surse de finanţare, dupã cum urmeazã: majorarea standardului de cost pentru cheltuielile suportate 
de la bugetul de stat prin bugetul Ministerului Sănătăţii, din sume alocate prin transferuri cãtre bugetele locale, 
de la 11,275 lei/an/pat la 20,986 lei/an/pat; majorarea standardului de cost pentru cheltuielile suportate de la 
bugetul de local, de la 29597 lei/pat/an la 38691 lei/an/pat; 
majorarea nivelul standardului de cost/an/pat pentru cheltuielile suportate de la bugetul local este determinatã 
de majorarea cheltuielilor de personal ca urmare a intrãrii în vigoare a actelor normative în domeniul acordării 
drepturilor de personal; majorarea nivelul standardului de cost/an/pat pentru cheltuielile suportate de la bugetul 
de stat este determinatã atât de majorarea cheltuielilor de personal ca urmare a intrãrii în vigoare a actelor 
normative în domeniul acordării drepturilor de personal cât şi de majorarea cheltuielilor cu medicamente şi 
materiale sanitare; impactului financiar determinat de majorarea nivelul standardului de cost/an/pat pentru 
serviciile acordate în unităţile medico-sociale, pe surse de finanţare, respectiv buget de stat şi bugete locale s-a 
fãcut având în vedere numărul de paturi din unitãţile de asistenţã medico-sociale şi care este de 3.268 paturi. 
Totodată, având în vedere modificările propuse respectiv, majorarea standardului de cost ca urmare a 
prevederilor legislative incidente drepturilor salariale aferente personalului încadrat în unităţile medico-sociale se 
impune reglementarea în mod expres în vederea reglementării cadrului legal asigurării fondurilor necesare 
susţinerii acestei creşteri atât din fondurile alocate de la bugetul de stat cât şi bugetul local”, prevede proiectul de 
hotărâre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Opoziţia a depus în Parlament moţiunea de cenzură: "Ajunge, Guvernul Dragnea-Dăncilă este ruşinea 
României" 
Partidele de Opoziţie au depus, vineri, moţiunea de cenzură la Parlament, documentul fiind semnat de 163 de 
parlamentari. După acest demers, urmează convocarea Birourile permanente reunite, pentru a putea stabili 
procedura cu privire la moţiunea depusă de PNL, USR şi PMP. 
”Această moţiune de cenzură este o moţiune aşteptată şi necesară pentru societatea din România şi pentru 
situaţia actuală în care se află ţara noastră. (...) Sunt elemente care dau încredere şi cumva speranţă pentru 
rezultatul acestei moţiuni. În egală măsură, această moţiune de cenzură trebuie dezvătută şi trebuie să avem 
spaţiu de dezbatere în societate, să nu fie îngropată printr-un artificiu al PSD şi din această perspectivă vom 
înregistra moţiunea vineri pentru a avea posibilitatea ca luni să fie prima citire a moţiunii şi apoi undeva joi să fie 
votul moţiunii”, a declarat preşedintele USR, deputatul Dan Barna. 
El a mai spus că de câteva săptămâni există o coordonare între partidele parlamentare de Opoziţie. 
”Guvernul Dragnea Dăncilă poate să cadă, poată fi înlocuit. Totul este o chestiune de voinţă politică. Partidele de 
Opoziţie au demonstrat că au tenacitate, consecvenţă, oameni profesionişti, au voinţă politică şi de mâione poate 
fi pus pe masa României un program de gyuvernare, astfel încât fiecare român să simtă că guvernul decide şi 
gestionează pentru ei şi nu pentru un grup restrâns de infractori şi oameni fără discernămnt”, a declarat şi liderul 
deputaţilor PNL, Raluca Turcan. 
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Liderul grupului deputaţilor PNL a afirmat că „163 de parlamentari din PNL, USR., PMP, neafiliaţi şi aparţinând 
partidului Pro România au semnat şi asumat depunerea unei moţiuni de cenzură împotriva Guvernului intitulată 
<Ajunge, Guvernul Dragnea-Dăncilă este ruşinea României>. 
La rândul său, preşedintele PMP, deputatul Eugen Tomac, a afirmat că guvernul Dăncilă trebuie demis pentru că 
nu a alocat ”niciun cent, niciun leu” în proiectul de buget pe 2019 pentru Autostrada Piteşti Sibiu, Bucureşti - 
Braşov sau Iaşi Târgu Mureş. 
”A trebuit să dăm în Parlament o lege prin care să obligăm guvernul să răspundă unor priorităţi naţionale pe 
proiectul autostrăzii Iaşi-Târgu Mureş pentru a conecta Moldova la Europa printr-o autostradă”, a precizat Tomac. 
Pe 27 iunie, plenul reunit al Parlamentului a respins moţiunea de cenzură a Opoziţiei împotriva Guvernului 
Dăncilă. Parlamentarii PSD-ALDE au fost prezenţi în sală, pentru a asigura cvorumul la moţiune, dar nu au votat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DECIZIE importantă în Justiţie: Componenţa completurilor de 5 judecători, trase la sorţi/ Cristina Tarcea: Nu e 
un secret că a început un asalt şi asupra completurilor de 3 judecători 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a organizat, joi, noua tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători pentru 
anul 2018, aşa cum a cerut Secţia pentru Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, informează 
reprezentanţii instanţei supreme. 
ÎCCJ a tras iar la sorţi completurile de 5 pentru 2018. O nouă tragere la sorţi, la începutul anului 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie au tras la sorţi pentru anul 2018, joi, noii judecători din completurile 
de 5, care sunt de data aceasta 6 în total, spre deosebire de 4, câte erau până acum. La începutul anului 2019, va 
avea loc o nouă tragere la sorţi. 
Au fost trase la sorţi trei completuri de judecători în materie penală şi trei în materie civilă, spre deosebire de câte 
două, câte erau până acum. 
Componenţa noilor completuri în materie penală este: 
C1 penal - Nenita Simona Cristina, Dragomir Iulian, Epure Constantin, Marius Foitos, Matei Ionuţ. 
C2 penal - Enceanu Simona Daniela, Rog Tatiana Lucia, Rus Alexandra Iuliana, Mera Luciana, Popa Rodica Aida. 
C3 penal - Vasile Francisca Maria, Cerbu Silvia, Bogdan Ioana, Alexandrescu Anca Mădălina, Iancu Ana. 
Tot joi, toate dosarele aflate până acum în judecare la completurile de 5 judecători vor fi distribuite celor nou 
alcătuite. Este vorba despre dosare precum cel al lui Liviu Dragnea- apelul în dosarul anagajărilor fictive de la 
Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC)Teleorman, Sebastian Ghiţă - dosarul privind 
intervenţiile la vârful Poliţiei şi Parchetului Prahova, Victor Ponta - dosarul Turceni-Rovinari, cauza privindu-l pe 
actualul secretar general al Guvernului, Toni Greblă, dosarul lui Călin Popescu Tăriceanu - cel privind mărturia 
mincinoasă, cel de luare de mită al fostului ministru de Interne Cristian David David, precum şi dosarul de corupţie 
al lui Sebastian Ghiţă şi Iulian Bădescu, fostul primar al Ploieştiului. 
Dosarele vor rămâne însă pentru scurt timp la noile completuri pentru că, având în vedere că mai sunt două 
săptămâni până la finalul anului, şansele ca judecătorii să şi administreze probe sunt reduse, astfel că, potrivit 
legii, la începutul anului următor va avea loc o nouă tragere la sorţi, iar dosarele vor fi distribuite din nou. 
Aceasta a fost a treia tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie pentru 
anul acesta. 
Cristina Tarcea: Nu e un secret că a început un asalt şi asupra completurilor de 3 judecători 
Preşedintele instanţei supreme, Cristina Tarcea, a declarat, joi, înainte de tragerea la sorţi a noilor completuri de 5 
judecători, că a început un asalt şi asupra completurilor de 3 judecători, precizând că tragerea la sorţi ar trebui 
aplicată şi completurilor de 1, 2 şi 3 judecători din ţară. 
"Epopeea completurilor de 5 judecători continuă. Mi-ar plăcea tare mult să vă spun că astăzi este ultimul episod, 
din păcate am rezerve. (...) Cred că este de datoria mea, în calitatea de reprezentant al puterii judecătoreşti, să vă 
atrag atenţia asupra unui alt lucru asupra căruia ar trebui să mediteze toată lumea. Este vorba de completurile 
colegiale de 3 judecători. Nu este un secret pentru nimeni faptul că, mai mult sau mai puţin discret, a început un 
asalt şi asupra completurilor de 3 judecători de la Înalta Curte, iar eu vreau să vă reamintesc faptul că la Înalta 
Curte nu sunt numai completuri de 3, ci şi de 2 şi de 1, iar că, în măsura în care apreciem că tragerea la sorţi 
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reprezintă un element al procesului echitabil, în egală măsură acest element trebuie aplicat tuturor completurilor 
de 3, 2 şi un judecător din ţară. Vă rog să meditaţi asupra acestui subiect", a declarat Cristina Tarcea. 
Preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie a reiterat ideea potrivit căreia actuala tragere la sorţi a 
completurilor de 5 judecători se face pentru anul 2018. Este a treia tragere la sorţi a completurilor de 5 pentru 
acest an. 
ŞTIREA INIŢIALĂ 
„La data de 13 decembrie 2018, orele 09:30, la sediul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Sala Secţiilor Unite, vor 
avea loc, în şedinţă publică, tragerile la sorţi pentru desemnarea membrilor Completurilor de 5 judecători pentru 
anul 2018”, precizează ÎCCJ, printr-o informare de presă. 
Decizia vine după ce Secţia pentru Judecători a CSM a transmis, săptămâna trecută, recomandarea ca ÎCCJ să 
organizeze "de îndată" o nouă tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători, cu menţiunea că, de această dată, 
aceste completuri vor fi în număr total de şase, trei în civil şi trei în penal. Toate dosarele vor fi repartizate noilor 
completuri. 
După ce Colegiul de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie comunică Secţiei pentru judecători CSM 
numărul de completuri de 5 judecători, judecătorii care vor face parte din aceste completuri sunt desemnaţi, prin 
tragere la sorţi, în şedinţă publică, de preşedintele sau, în lipsa acestuia, de unul dintre cei doi vicepreşedinţi ai 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, în cadrul unei proceduri neutre, publice şi transparente. 
Secţia pentru Judecători a CSM a trasat şi regulile după care va avea loc tragerea la sorţi a noilor completuri. 
Astfel: 
- tragerea la sorţi se realizează după convocarea tuturor judecătorilor în activitate din cadrul Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie în scopul desfăşurării acestei proceduri; lipsa unuia sau mai multor judecători convocaţi nu 
împiedică desfăşurarea procedurii; la şedinţa publică în care are loc tragerea la sorţi poate participa orice 
persoană interesată; 
- decanul de vârstă al judecătorilor instanţei supreme participă în mod obligatoriu la efectuarea tragerii la sorţi; în 
cazul în care acesta se află în imposibilitate obiectivă de participare, este înlocuit de următorul judecător, în 
ordinea descrescătoare a vârstei; 
- tragerea la sorţi se înregistrează audio-video; 
- tragerea la sorţi se va realiza dintre toţi judecătorii în funcţie ai secţiei/secţiilor respective; 
- decanul de vârstă al judecătorilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie va verifica prin citire, în prezenţa celorlalţi 
judecători, numele judecătorilor înscrişi pe bilete în vederea tragerii la sorţi şi va proceda la introducerea acestora 
în dispozitive (bile) identice, care să asigure secretul numelui; 
- dispozitivele menţionate vor fi introduse în urne separate corespunzătoare completurilor în materie penală, 
respectiv în alte materii decât cea penală; bilele cu numele preşedintelui şi ale vicepreşedinţilor Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie vor fi introduse în urna corespunzătoare secţiei din care provin; 
- preşedintele sau, în lipsa acestuia, unul dintre cei 2 vicepreşedinţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie va extrage 
numărul de judecători necesar în vederea compunerii tuturor completurilor de 5 judecători; 
- după tragerea la sorţi a titularilor completurilor de 5 judecători, se va proceda la întocmirea listei de permanenţă 
pentru materia penală, respectiv pentru alte materii decât cea penală, ordinea permanenţei fiind stabilită prin 
tragerea la sorţi a tuturor celorlalţi judecători ai secţiei/secţiilor respective, care vor asigura, prin rotaţie, în 
ordinea intervenţiei situaţiilor de înlocuire, participarea în completuri în cazul înlocuirii titularului în condiţiile 
legii; aceste situaţii se notează într-o evidenţă specială; 
- rezultatele tragerii la sorţi se consemnează într-un proces-verbal semnat de preşedintele sau, în lipsa acestuia, 
de unul dintre cei 2 vicepreşedinţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, precum şi de judecătorul care a participat la 
procedură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR va dezbate pe 19 decembrie conflictul Executiv-Preşedinţie legat de remanierea guvernamentală 
Curtea Constituţională a României (CCR) va dezbate, pe 19 decembrie, sesizarea conflictului juridic între Guvern şi 
preşedintele Klaus Iohannis de către premierul Viorica Dăncilă, au declarat surse din instituţie, joi, pentru 
MEDIAFAX. 
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În şedinţa din 19 decembrie părţile implicate în conflict vor susţine punctele de vedere. De asemenea, Curtea 
Constituţională a stabilit, vineri, ca până pe 13 decembrie, părţile trebuie să transmită opiniile, în urma sesizării 
unul conflict juridic între Guvern şi preşedintele Klaus Iohannis de către premierul Viorica Dăncilă, au spus sursele 
pentru MEDIAFAX. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, vineri, în debutul şedinţei de Guvern, că a sesizat Curtea Constituţională a 
României pentru a soluţiona "blocajul" pe care l-a creat preşedintele Klaus Iohannis prin neluarea deciziei de 
numire a miniştrilor Transporturilor şi Dezvoltării. 
Analiza prelungită a preşedintelui cu privire la nominalizarea miniştrilor la Dezvoltare şi Transporturi nu are temei 
legal şi este o opunere făţisă, precizează premierul în textul în sesizării Amânarea este numită "un refuz arbitar", 
conform sursei citate. 
Preşedintele României încă ”analizează” numirea celor doi miniştri propuşi de prim – ministru pe posturile vizate 
iniţial de remaniere cu consecinţa revocării şi ulterior de demisie, cu consecinţa vacanţei postului de ministru. 
Considerăm că această ”analiză” prelungită nu are temei constituţional, fiind de fapt o opunere făţişă la cele 
statuate de Curtea Constituţională în interpretarea art.85 din Constituţie, şi constituie, de fapt, un refuz 
arbitrar/discreţionat al Preşedintelui României de exercitare a unei competenţe constituţionale, adică exact ceea 
ce Curtea Constituţională a calificat ca fiind un ”veto” prohibit de dispoziţiile constituţionale. Acest refuz 
determină un conflict juridic de natură constituţională între Preşedintele României şi Guvern/prim ministru, de 
natură să determine dificultăţi şi chiar blocaje la nivelul funcţionării Guvernului, astfel cum vom demonstra în cele 
ce urmează", se arată în sesizarea premierului către Curtea Constituţională. 
În schimb, preşedintele Klaus Iohannis a declarat, vineri, legat de sesizarea Guvernului la CCR privind posibilul 
conflict pe numirile de la Dezvoltare şi Transporturi, că CCR nu are cum să rezolve problema, ea fiind una politică. 
Iohannis a mai acuzat că ţara nu are premier. Şeful statului a mai spus că Viorica Dăncilă l-a sunat abia cu o zi în 
urmă. 
De asemenea, Iohannis a spus că va aştepta luarea unei decizii de către Curtea Constituţională, cu privire la 
posibilul conflict instituţional Preşedinţie-Guvern privind numirile de la Transporturi şi Dezvoltare şi abia apoi va 
anunţa rezultatul analizei sale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Avocatul Poporului a sesizat la CCR unele prevederi din Legea privind executarea pedepselor 
Avocatul Poporului a sesizat, joi, la CCR articole din Legea privind executarea pedepselor şi măsurilor privative de 
libertate, susţinând că „îngrădirea dreptului la vizită afectează relaţia deţinuţilor cu familiile şi reduce rolul 
incluziunii sociale postliberare”. 
„Îngrădirea dreptului de vizită (implicit suspendarea dreptului la vizită) afectează relaţia deţinuţilor cu familiile şi 
reduce rolul incluziunii sociale postliberare. Avocatul Poporului a sesizat Curtea Constituţională a României cu 
excepţia de neconstituţionalitate a prevederilor art. 101 alin. (1) lit. e) din Legea nr. 254/2013 privind executarea 
pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal, apreciind 
că acestea sunt de natură a aduce atingere prevederilor constituţionale ale art. 11, art. 26 şi art. 53 din Constituţie 
referitor la dreptul internaţional şi dreptul intern, dreptul la viaţa intimă, familială şi privată, respectiv 
restrângerea exerciţiului unor drepturi şi libertăţi, raportate la art. 8 din Convenţia pentru apărarea drepturilor 
omului şi a libertăţilor fundamentale privitor la dreptul la respectarea vieţii private şi de familie, motivat de faptul 
că nu păstrează un just echilibru între interesele concurente, anume: interesul statului în legătură cu ordinea 
publică, dar şi interesul persoanei de a-i fi garantată viaţa intimă, familială şi privată”, se arată în comunicatul de 
presă transmis de Avocatul Poporului. 
Purtătorul de cuvânt al instituţiei, Matei Vîrtosu, precizează, potrivit sursei citate, că sesizarea are scopul de a 
pune în acord legislaţia internă cu prevederile europene şi internaţionale. 
„Demersul Avocatului Poporului are drept finalitate punerea în acord a legislaţiei interne în domeniul sancţiunilor 
disciplinare aplicate deţinuţilor cu reglementările europene şi internaţionale: Convenţia pentru apărarea 
drepturilor omului şi a libertăţilor fundamentale, Regulile penitenciare Europene şi Ansamblul de reguli minime 
ale Naţiunilor Unite privind tratamentul deţinuţilor, care stabilesc că sancţiunile disciplinare sau măsurile 
restrictive nu presupun interzicerea contactelor cu familia. Cunoscând aceste tendinţe europene şi internaţionale, 
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Avocatul Poporului îşi exprimă opinia că includerea dreptului de a primi vizite în categoria drepturilor care pot fi 
îngrădite şi implicit aplicarea sancţiunii disciplinare constând în suspendarea dreptului la vizită afectează relaţia 
deţinuţilor cu familiile şi reduce rolul incluziunii sociale postliberare a persoanelor private de libertate”, se arată 
într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
De asemenea, Avocatul Poporului susţine că măsura suspendării dreptului la vizite a deţinutului nu respectă 
principiul proporţionalităţii. 
„Avocatul Poporului consideră că, astfel cum este reglementată, măsura suspendării dreptului la vizite nu 
respectă principiul proporţionalităţii, deoarece, în activitatea sa, desfăşurată ca Mecanism pentru Prevenirea 
Torturii, a constatat că sancţiunea constând în suspendarea dreptului de a primi vizite are o pondere foarte mare, 
în condiţiile în care apare, în mod uzual, corelarea acesteia cu suspendarea altor drepturi). Potrivit Principiului 
Proporţionalităţii, orice măsură luată trebuie să fie adecvată - capabilă în mod obiectiv să ducă la îndeplinirea 
scopului, necesară - indispensabilă pentru îndeplinirea scopului şi proporţională - justul echilibru între interesele 
concrete pentru a fi corespunzătoare scopului urmărit. Astfel, în vederea realizării testului de proporţionalitate, 
trebuie, mai întâi, să se stabilească scopul urmărit de legiuitor prin măsura criticată şi dacă acesta este unul 
legitim, întrucât testul de proporţionalitate se va putea raporta doar la un scop legitim”, se mai arată în 
comunicatul de presă transmis de Avocatul Poporului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR explică de ce e neconstituţional articolul din Codul penal care vizează infracţiunile minorilor 
CCR a publicat motivarea privind admiterea unei excepţii de neconstituţionalitate din Codul penal asupra unui 
articol referitor la majorarea unor pedepse pentru infracţiuni comise în timpul minorităţii şi majoratului, pentru că 
încalcă principiul egalităţii în drepturi şi libertatea individuală. 
"Examinând excepţia de neconstituţionalitate, Curtea reţine că prevederile art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal 
reglementează regimul sancţionator al pluralităţii de infracţiuni, în situaţia distinctă a săvârşirii de către aceeaşi 
persoană a două infracţiuni, dintre care una în timpul minorităţii şi una după majorat, caz în care pentru 
infracţiunea comisă în timpul minorităţii se ia o măsură educativă, iar pentru infracţiunea săvârşită după majorat 
se stabileşte o pedeapsă. Pentru ipoteza juridică anterior menţionată, textul criticat prevede că, dacă măsura 
educativă stabilită pentru infracţiunea comisă în timpul minorităţii este privativă de libertate, iar pedeapsa pentru 
infracţiunea săvârşită după majorat este închisoarea, se aplică pedeapsa închisorii, care se majorează cu o durată 
egală cu cel puţin o pătrime din durata măsurii educative ori din restul rămas neexecutat din aceasta la data 
săvârşirii infracţiunii comise după majorat", prevede textul motivării Curţii Constituţionale publicat pe site-ul 
instituţiei. 
În excepţia de neconstituţionalitate autorul susţine că aceste prevederi creează un regim juridic sancţionator mai 
sever decât cel aplicabil în cazul comiterii a două infracţini după împlinirea majoratului. 
"În aceste condiţii, autorul excepţiei de neconstituţionalitate arată că dispoziţiile art.129 alin.(2) lit.b) din Codul 
penal creează un regim juridic sancţionator mai sever decât cel aplicabil concursului de infracţiuni, respectiv 
situaţiei în care sunt săvârşite două infracţiuni după împlinirea majoratului, pentru care s-au stabilit numai 
pedepse cu închisoare, ipoteză în care, conform art.39 alin.(1) lit.b) din Codul penal, se aplică pedeapsa cea mai 
grea, la care se adaugă un spor de o treime din totalul celorlalte pedepse stabilite. Pentru acest motiv, se susţine 
că textul criticat discriminează persoanele care comit pluralităţi de infracţiuni din categoria celor reglementate la 
art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal în raport cu cele care săvârşesc concursuri de infracţiuni dintre cele 
prevăzute la art.39 alin.(1) lit.b) din Codul penal. Decizia CCR nr.601 din 27 septembrie 2018 referitoare la 
excepţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal", potrivit sursei citate. 
Astfel, CCR a motivat, în admiterea excepţiei de neconstituţionalitate că "răspunderea penală a persoanei fizice 
este reglementată în corelaţie cu dezvoltarea sa psihologică, din acest punct de vedere prezentând relevanţă 
noţiunea de discernământ, prin care se înţelege atât capacitatea mentală (psihică şi intelectuală) a persoanei de a 
înţelege semnificaţia socială a faptelor pe care le comite (urmările acestora), cât şi capacitatea de a-şi manifesta 
voinţa neconstrânsă de a le săvârşi". 
"Or, toate aceste aspecte arată că persoanele care săvârşesc fapte prevăzute de legea penală înainte de a fi 
împlinit vârsta de 18 ani beneficiază de un regim sancţionator mai blând, în comparaţie cu cele care săvârşesc 
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fapte similare după împlinirea majoratului, acesta fiind reglementat, conform politicii penale a statului, drept 
consecinţă a particularităţilor psihologice specifice vârstei minorităţii", explică judecătorii Curţii, în motivare. 
CCR a punctat că toate aceste aspecte arată că persoanele care săvârşesc fapte prevăzute de legea penală înainte 
de a fi împlinit vârsta de 18 ani beneficiază de un regim sancţionator mai blând, în comparaţie cu cele care 
săvârşesc fapte similare după împlinirea majoratului, acesta fiind reglementat, conform politicii penale a statului, 
drept consecinţă a particularităţilor psihologice specifice vârstei minorităţii. 
Prin urmare, "persoanele la care fac trimitere prevederile art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal prezintă o 
capacitate mai scăzută de a înţelege pericolul social al faptelor săvârşite, decât cele prevăzute la art.39 alin.(1) 
lit.b) din acelaşi cod, întrucât cele dintâi au săvârşit o pluralitate de infracţiuni, dintre care una a fost comisă în 
stare de minoritate, în timp ce în sarcina inculpaţilor la care fac referire prevederile art. 39 alin.(1) lit.b) din Codul 
penal a fost reţinută săvârşirea a două infracţiuni, ambele după împlinirea vârstei majoratului, când capacitatea 
psihologică a persoanei de a înţelege semnificaţia şi pericolul faptelor sale şi consecinţele acestora este una 
superioară, specifică maturităţii". 
În acest sens, judecătorii CCR au conchis că "dacă în cazul regimului sancţionator al concursului de infracţiuni, 
legiuitorul a prevăzut un spor limitat, egal cu o treime din totalul celorlalte pedepse stabilite, în cazul pluralităţii 
de infracţiuni, prevăzută la art.129 alin.(2) lit.b) din Codul penal, este reglementată doar limita minimă a sporului 
aplicabil, cuantumul acestuia fiind lăsat la aprecierea instanţei de judecată şi fiind limitată, teoretic, potrivit 
modului de formulare a textului, doar de limita generală maximă a pedepsei închisorii, aplicabilă pedepsei 
rezultante". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UDMR nu sustine o eventuala OUG pentru Codurile Penale 
Liderul senatorilor UDMR, Cseke Attila, a anuntat ca Uniunea nu sustine o eventuala ordonanta de urgenta care 
vizeaza Codurile Penal si de Procedura Penala. 
"Pe legislatia penala nu sustinem, daca depinde de noi, sigur, nu suntem la guvernare, dar nu sustinem adoptarea 
unor masuri, unor demersuri, prin ordonante de urgenta", a declarat Attila pentru RFI Romania. 
De asemenea, el sustine ca a fost o greseala si in 2016 cand Guvernul tehnocrat a dat ordonanta de urgenta in 
acest sens. 
"A fost gresit si in 2016 cand Guvernul tehnocrat a adoptat o asemenea masura, a modificat Codul Penal si cel de 
Procedura Penala prin OUG. Ar fi gresit si de data aceasta, daca s-ar face, chiar daca sunt articole declarate 
constitutionale", a adaugat liderul senatorilor UDMR. 
Declarata vine in contextul in care premierul Viorica Dancila a anuntat, la inceputul saptamanii, ca liderii PSD au 
decis ca modificarile la Codurile Penale sa fie facute prin ordonanta de urgenta. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Salariu minim pentru angajații băncilor. Până la patru salarii compensatorii la concedieri 
Bancherii reuniți în cadrul Consiliului Patronatelor Bancare (CPBR) au negociat cu sindicaliștii primul contract 
colectiv de muncă, după aproape 12 luni de discuții și negocieri. Ținta finală a acestui contract colectiv este 
îmbunătățirea serviciilor bancare oferite în agenții și sucursale. 
Contractele de muncă vor include un salariu minim de 2.500 de lei pe ramură. ”Am mai avut în vedere stabilirea 
unui prag minim al salariilor compensatorii, astfel: intre 1-5 ani vechime- se acordă un salariu compensatoriu. 
Între 5-10 ani, două salarii compensatorii, între 10-15 ani vechime, iei trei salarii iar peste 15 ani vechime- 4 
salarii. De asemenea, am mai reușit ca timpul de deschidere și închidere a unității bancare să fie contabilizată ca 
timp de lucru și intră în programul de lucru de 8 ore. Apoi, am mai reușit să determinăm partenerii să înțeleagă 
necesitatea pregătirii profesionale continue. Astfel, dacă un salariat identifică un curs de pregătire care poate 
aduce plusvaloare și companiei, atunci aceasta să contribuie cu jumătate din suma necesară susținerii cursului. 
Aceste drepturi vor fi modificate în timp și vor fi modificate în bine”, spune Constantin Paraschiv, președinte 
Federației Sindicatelor din Asigurări și Bănci, potrivit Hotnews.ro. 
Mediul de lucru al angajaților din sectorul bancar a fost recent criticat inclusiv de guvernatorul BNR Mugur 
Isărescu. "Am constatat lipsa unei comunicări eficiente, lucruri neplăcute, chiar de la front office, de la 
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funcționarul în relație directă cu consumatorul, mai prost plătit, asta am spus-o bancherilor de 10 ani în mod 
repetat. N-au avut grijă ca cel care este în relație directă cu consumatorul să fie mai bine plătit, (este  - n.red.) 
supraîncărcat, insuficient educat”, spunea el. 
Teoretic salariatul bancar este bine plătit. Oficiul Național de Statistică indică un salariu mediu net pe sector de 
4.600 lei. In realitate aceasta este o valoare distorsionată de sumele mari plătite managementului superior al 
băncilor. Angajații care lucrează cu publicul iau doar rareori peste 2.000 de lei, dar noul CCM va schimba situația. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Trei spitale din Capitală vor fi relocate 
Spitalele şi maternităţile din Bucureşti care nu mai corespund cu standardele actuale vor fi relocate. Primele 
mutate vor fi Maternitatea Giuleşti, Institutul Cantacuzino şi Spitalul Dr. Dan Theodorescu. Decizia a fost luată ieri, 
în ședința de Consiliu a Primăriei Capitalei. Vor urma probabil și alte relocări, pentru că medicii se plâng că 
infrastructura învechită este o problemă în toate unităţile medicale de stat din ţară, nu doar în București. 
Șerban Bubenek, manager C.C. Iliescu: Infrastructura nu a fost prima preocupare a nimanui în primii, probabil, 10-
15 ani după revoluţie. Problema este ca nici dupa aceea nu s-a transformat într-o prioritate. 
Pereţii vechi şi văruiţi cu zeci de straturi ascund nu numai fisuri şi crăpături, ci şi infecţii. Direcţia de Sănătate 
Publică a închis săptămâna trecută Maternitatea Giuleşti, după ce 45 de bebeluşi au fost infectați aici cu stafilococ 
auriu. 
Ana Maria Tuică, reporter Digi24: Clădirea în care funcţionea maternitatea Giuleşti este veche de aproape 100 de 
ani. Ca maternitatea funcţionează din 1951, deşi acest imobil nu a fost niciodata gândit sau proiectat să devină un 
spital. 
Ovidiu Marcel Moisa, manager maternitatea Giuleşti: Trebuie să se încadreze în anumite condiţii, în aşa fel încât 
să poată fi transformată într-un spital care să respecte circuitele. 
Mizeria este la ea acasă la spitalul Cantacuzino. Şi pentru că secţia de obtetrică-ginecologie este găzduită de o 
clădire istorică, care este măcinată de ani, o simplă curăţenie sau renovare nu e de ajuns. 
Ana Maria Tuică, reporter Digi24: Spitalul Cantacuzino funcţionează în sectorul 2 al Capitalei în casa Lahovari, 
construită în anul 1886. Din 2003 aparţine secţiei de maternitate a Spitalului Cantacuzino. 
Ana Maria Tuică, reporter Digi24: Spitalul Clinic de chirurgie oro-maxilo-faciala funcţionează de 70 de ani. Anual 
sunt şcoliți aici 2000 de studenţi şi 1000 de rezidenţi, atât din ţară, cât şi din străinătate. 
Primăria Capitalei a decis că un simplu tratament aplicat acestor clădiri nu mai e de ajuns. 
Gabriela Firea, primarul Capitalei a vorbit despre  „achiziţia unor imobile în vederea relocării a trei unităţi 
spitaliceşti, care îşi desfăşoară acum activitatea în condiţii care nu respectă practic normele europene”. 
Pentru Spitalul Dr. Dan Theodorescu este nevoie de o locaţie de 4.500 de metri pătraţi, iar pentru Spitalul Clinic 
Cantacuzino de 5.000 de metri pătraţi. Unităţile medicale se află în subordinea Primăriei Capitalei 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Educaţiei vrea să modifice achiziţia de manuale. Andronescu: Va fi în două etape 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, joi seară, că vrea ca procedura de achiziţie a manualelor 
şcolare să se desfăşoare în două etape, una privind selecţia pe criterii de calitate a conţinutului şi a doua în care se 
stabileşte preţul. 
„Manualele reprezintă o altă problemă, una cu care s-a confruntat sistemul de mulţi ani de zile. Încercăm să 
creştem calitatea. De aceea, evaluarea şi achiziţia de manual o să fie uşor schimbată faţă de anii trecuţi. În ce 
sens? În sensul că autorii de manuale vor scrie manuale (...) adecvate vârstei, conţinut ştiinţific corect, să nu mai 
punem Turnu Măgurele la Turnu Severin şamd. Deci, pe elementele de conţinut şi corectitudine ştiinţifică. Primele 
trei manuale care câştigă cel mai mare punctaj vor fi declarate câştigătoare şi se va trece în a doua etapă la 
stablirea preţului de achiziţie. Acesta este elementul de noutate - încercăm să facem achiziţia de manuale în două 
etape: să finalizăm pe calitate, pe conţinut şi apoi să nu amestecăm una cu alta”, a declarat ministrul Educaţiei, 
Ecaterina Andronescu, la România TV. 
Potrivit ministrului, vor fi sancţiuni în cazul în care manualele nu ajung la timp la elevi. 
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Mai multe greşeli au fost descoperite, înainte de începerea anului şcolar, în manualul de Geografie pentru clasa a 
VI-a şi în cel de Biologie tot pentru elevii din clasa a VI-a, iar Ministerul Educaţiei a trimis o erată în şcoli. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ecaterina Andronescu anunţă că 55.000 de profesori vor intra într-un proiect de formare profesională 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, joi seară, că Ministerul pe care îl conduce urmează să 
demareze un proiect prin care 55.000 de profesori vor fi formaţi profesional sub mai multe aspecte, cel al 
disciplinei de la clasă, dar şi sub cel al predării digitale. 
„Avem deja un proiect în care 55.000 de profesori vor intra (...) într-un proces de formare profesională şi sub 
aspect pedagogic şi sub aspectul ştiinţific al disciplinei pe care o predau, dar şi sub aspectul învăţării, predării 
digitale, pentru că suntem în secolul XXI. Generaţia aceasta pe care o avem în şcoală este generaţia care s-a 
născut şi a crescut cu tabletă. Ca urmare, nu avem cum să ne gândim că ei prin folosirea tabletei de la vârste 
foarte fragede, componenta vizuală a memoriei lor este mult mai dezvoltată în dauna celorlalte componente. 
Atunci când îl aduc la şcoală trebuie să îi cresc achiziţiile pe ce el are deja acumulat din anii copilăriei. Ne-am 
propus să avem în fiecare sală de clasă o tablă inteligentă, pe catedră, un laptop, un computer. Cât de repede 
putem să scriem proiectul”, a declarat ministrul Ecaterina Andronescu, la România TV. 
Potrivit sursei citate, pentru acest proiect are sprijinul Guvernului: „Premierul ne sprijină în această direcţie, 
miniştrii care au tangenţă, pentruc că MEN nu poate face singur acest proiect: ministrul Finanţelor, ministrul 
Comunicaţiilor, ministrul Fondurilor Europene”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Comunicatiilor: Nu cred in programe dedicate diasporei. Romanii se vor intoarce cand va fi mai bine 
Alexandru Petrescu, ministrul Comunicatiilor si Societatii Informationale, sustine ca nu crede in programe 
dedicate diasporei, pentru ca romanii din afara se vor intoarce in tara atunci cand va fi mai bine aici, dar pentru 
asta trebuie sa facem eforturi pentru a aduce atractivitate pe piata. 
"Unul dintre proiectele din mandatul meu va fi 'Romania comunica'. Ce ne lipseste este o viziune integrata si 
vorbeam zilele trecute despre modelul estonian. Pentru asta este nevoie de hotarare si de un plan integrat, iar 
asta este o alta prioritate a mandatului meu. 
Programul va reuni toate aceste proiecte de la nivelul administratiei locale. Eforturile la nivelul autoritatile locale 
nu este uniform. 
Forta de munca este libera sa circule in Uniunea Europeana si de asta suntem mandri ca facem parte din familia 
europeana. Pe de alta parte, ma preocupa faptul ca trebuie sa gasim mai multa motivatie pentru ca absolventii 
care lucreaza in strainatate sa se intoarca in Romania. 
Aici sunt multi oameni care vor sa-si infiinteze firme in orase, cum ar fi Timisoara, Iasi, Cluj sau Bucuresti. Eu nu 
cred in programe dedicate romanilor din diaspora. Eu spun ca romanii din afara se vor intoarce in Romania atunci 
cand va fi mai bine in Romania. Pentru asta, noi trebuie sa facem eforturi pentru a aduce atractivitate in domeniu, 
pe piata", a spus Petrescu. 
Ministrul Comunicatiilor a mentionat ca sectorul digital este cel mai promitator in ceea ce priveste progresul si 
dezvoltarea economica, iar in privinta economiei digitale Romania se afla la doar 3% in spatele Suediei sau 
Danemarcei. 
"Noi, cu totii, ne confruntam cu aceleasi provocari, in mod special cu reducerea diferentelor intre nordul, centrul 
si estul Europei. In ultima decada, Romania a fost conectata la fluxul mondial de capital, iar UE si membrii OCDE 
au facilitat aceasta interactiune, iar toate acestea vor conduce spre prosperitate si vieti mai bune pentru noi toti. 
Am avut parte de evenimente, precum conferinta celor 3 mari, in incercarea de a realiza o convergenta pe acest 
plan si de a obtine succese in ceea priveste interconectarea digitala. Sectorul digital este cel mai promitator in 
ceea ce priveste progresul si dezvoltarea economica. 
Prin comparatie cu Suedia sau Danemarca, noi suntem doar cu 3% in urma acestora in privinta economiei 
digitale. Romania a avut o crestere si se poate identifica o tendinta pozitiva in privinta economiei digitale. 
Companiile se pot bucura de beneficiile acestei digitalizari. 
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Atat sectorul public, cat si privat trebuie sa faca investitii. Romanii sunt foarte bine cunoscuti in lume datorita 
talentului lor in domeniul tehnologiei digitale. S-au infiintat start-upuri interesante si importante", a subliniat 
oficialul. 
Petrescu a adaugat ca autoritatile de la Bucuresti trebuie sa-si indrepte atentia catre potentialul de crestere la 
nivel intern, dar si prin relatii de colaborare cu tarile vecine. 
Consiliul Atlantic al SUA, impreuna cu McKinsey & Company, organizeaza joi conferinta de lansare a raportului 
"The rise of Digital Challengers - cum poate deveni digitalizarea urmatorul motor de crestere pentru Romania". 
Conform documentului, beneficiile economice potentiale ale digitalizarii ar putea contribui la Produsul Intern Brut 
al Romaniei cu 42 de miliarde de euro, pana in anul 2025. 
In viziunea expertilor, Romania are o fundatie puternica pe baza careia poate sa-si accelereze digitalizarea. Astfel, 
dimensiunea economiei digitale in Romania (6,9% din PIB in 2016) este peste media tarilor din Europa Centrala si 
de Est (CEE), de 6,5%, dar in acelasi timp este clar decalata fata de pie.ele 'Digital Frontrunners', precum Suedia 
(9%). 
Cu 604 euro/cap de locuitor, Romania se afla in urma mediei CEE, unde media este de 746 de euro/cap de 
locuitor, cat si a tarilor din 'Digital Frontrunners' - cu 3.276 euro/cap de locuitor. De asemenea, economia digitala 
din Romania a inregistrat, in perioada 2012 - 2016, o crestere de 10,8% pe an, aproape de patru ori mai rapid fata 
de UE "Big 5". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Autostrada Braşov - Oradea: CNAIR a semnat contractual pentru proiectarea şi execuţia lotului Biharia - Borş 
CNAIR a semnat joi contractul pentru proiectarea şi execuţia Lotului 3 aferent Secţiunii 3C din Autostrada Braşov - 
Târgu. Mureş - Cluj - Oradea. 
Operatorul economic care va realiza proiectarea şi execuţia Lotului 3 este Asocierea TRAMECO SA – Vahostav SK 
AS - Drumuri Bihor SA - Drum Asfalt SRL - East Water Drillings SRL. 
Valoarea contractului este de 134.221.397,72 LEI fără TVA, echivalentul a 28,5 milioane Euro fără TVA, având un 
cost/km de 5,3 milioane euro fără TVA. 
Lotul 3, de 5,35 km, reprezentând subsecţiunea 3C3 se întinde între localităţile Biharia şi Borş (km 59+100 – km 
64+450) şi se desfăşoară într-o zonă de câmpie, ce se înscrie între localităţile Biharia, Satu Nou şi graniţa Româno - 
Maghiară, intersectând la nord de localitatea Biharia drumul naţional DN 19 (Oradea - Satu Mare), la km 59+614. 
La km 59+875 este prevăzut un nod rutier, respectiv nodul Biharia, cu 5 bretele şi 3 pasaje. În apropierea acestui 
nod rutier se află calea ferată CF 402 Oradea - Satu Mare, pe care o intersectează la km 60+066. Traseul aferent 
lotului 3 se termină la graniţa Româno - Ungară, la km 64+450. 
Principalele Poduri şi Pasaje sunt Pasaj pe autostradă peste DN 19 la km 59+614,85 - deschidere: 21 m; Pasaj pe 
bretea peste DN 19 la km 59+615 - în afara autostrăzii - deschidere: 21 m; Pasaj pe autostradă km 59+877 - 3 
deschideri: 15+21+15 m; Pasaj pe autostradă peste CF Ia km 60+067 -3 deschideri: 21+21+21m; Pasaj pe drum de 
exploatare peste autostradă la km 63+-246 - 4 deschideri: 15+21+21+15 m. 
Sursa de finanţare este din fonduri europene nerambursabile. În conformitate cu prevederile contractuale, durata 
de realizare a acestui contract este de 19 luni, din care 4 luni pentru activitatea de proiectare şi 15 luni pentru 
execuţia lucrărilor. Perioada de garanţie a lucrărilor ofertată de Asocierea declarată câştigătoare este de 10 ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania se afla printre ultimele tari din UE in ceea ce priveste consumul si PIB-ul per capita, in 2017 
Bulgaria, Ungaria, Croatia, Romania si Letonia au avut anul trecut cel mai mic consum individual efectiv (AIC) pe 
cap de locuitor exprimat in paritatea puterii de cumparare standard (PPS), potrivit datelor publicate joi de Oficiul 
European de Statistica (Eurostat). 
Situatia este asemanatoare in ceea ce priveste Produsul Intern Brut pe cap de locuitor exprimat in paritatea 
puterii de cumparare standard (PPS), cele patru tari fiind la aproape jumatate fata de media inregistrata in restul 
statelor membre. 
In 2017, in Uniunea Europeana consumul individual efectiv (AIC) pe cap de locuitor exprimat in PPS a variat de la 
54% din media din UE in cazul Bulgariei, 62% in cazul Ungariei si Croatiei si 68% in cazul Romaniei si Letoniei, pana 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
la 132% in cazul Luxemburgului. 
Totusi, se observa o crestere clara in cazul Romaniei (68% din media UE in 2017 comparativ cu 58% in 2015), 
Lituaniei (88% fata de 83%) si Cehiei (82% fata de 78%) . Cele mai semnificative scaderi sunt in Luxemburg (132% 
din media UE in 2017 comparativ cu 140% in 2015), Austria (117% fata de 121%), Olanda (111% fata de 115%) si 
Suedia (109% fata de 113%). 
In ceea ce priveste PIB-ul per capita in 2017, indicatorul a variat de la 49% din media din UE in cazul Bulgariei, 62% 
in cazul Croatiei, 63% in cazul Romaniei, 67% in cazul Letoniei si 68% in cazul Ungariei, pana la 253% din media din 
UE in Luxemburg. Se remarca o crestere clara in cazul Romaniei, de la 56% din media UE in 2015 la 59% in 2016 si 
63% in 2017.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis a avut intalniri la nivel inalt inaintea Consiliului European: Ce i-a spus Merkel 
Presedintele Klaus Iohannis, care se afla zilele acestea la Bruxelles, a avut o o serie de intrevederi oficiale inainte 
de startul lucrarilor Consiliului European. 
Seful statului s-a intalnit mai intai cu Angela Merkel, care l-a asigurat "de deplina sustinere pe care Germania o va 
oferi Romaniei pe perioada exercitarii Presedintiei rotative a Consiliului Uniunii Europene, in contextul bunei 
cooperari intre Romania si Germania in domeniul afacerilor europene". 
"In cadrul intalnirii au fost abordate tematici de actualitate ale agendei europene, cu accent pe reflectia privind 
viitorul Europei, viitorul Cadru Financiar Multianual, problematica Brexit si gestionarea migratiei la nivel 
european. Discutiile au evidentiat specificitatea contextului european actual, marcat de procesul Brexit si 
perspectiva alegerilor europene, precum si complexitatea dosarelor aflate pe agenda europeana si necesitatea de 
asigura o gestiune cat mai eficienta a acestora", se arata intr-un comunicat remis Ziare.com. 
Cei doi au discutat si despre summitul ce va avea loc la Sibiu pe 9 mai, anul viitor. 
"Ambii lideri au evidentiat necesitatea transmiterii cu aceasta ocazie a unei viziuni clare asupra viitorului Uniunii, 
pe baza consolidarii unitatii intre statele membre. In ceea ce priveste negocierile privind viitorul Cadru Financiar 
Multianual post-2020, a fost subliniata importanta obtinerii in timp util a unui acord pentru a transmite un mesaj 
pozitiv cetatenilor europeni cu privire la capacitatea Uniunii de a consolida proiectul european", se mai arata in 
documentul citat. 
Atat Iohannis, cat si Merkel, doresc ca Brexitul sa se incheie "intr-o maniera ordonata". 
"Cei doi inalti oficiali au apreciat ca Acordul de retragere agreat la nivel politic de catre Uniunea Europeana si 
Marea Britanie ramane cel mai eficient instrument pentru limitarea consecintelor negative ale Brexit pentru 
ambele parti si pentru asigurarea certitudinii juridice pentru cetateni si mediul de afaceri. Totodata, a fost 
subliniat faptul ca ratificarea Acordului de retragere va permite construirea unui viitor parteneriat ambitios intre 
UE si Marea Britanie", conchide comunicatul. 
Intalniri cu Donald Tusk si premierul Finlandei 
Apoi Iohannis s-a intalnit cu Donald Tusk, presedintele Consiliului European, si cu Juha Sipila, prim-ministrul 
Finlandei, tara care va prelua de la Romania presedintia Consiliului UE in a doua jumatate a anului 2019. 
"Modalitatile de cooperare pentru pregatirea Summitului de la Sibiu si a viitoarei Agende Strategice a Uniunii 
pentru perioada 2020-2024 au constituit temele de discutie abordate in cadrul intalnirii. 
In perspectiva Summitului European Informal de la Sibiu din 9 mai 2019, presedintele Klaus Iohannis a reafirmat 
angajamentul tarii noastre de a colabora indeaproape cu presedintele Consiliului European pentru pregatirea 
acestui moment-cheie, simbolic atat pentru viitoarea presedintie a Romaniei la Consiliul UE, cat si pentru Uniunea 
Europeana in ansamblul sau. 
Discutia a evidentiat si cooperarea foarte stransa in pregatirea Programului Trio-ului Presedintiilor - Romania, 
Finlanda, Croatia. In perioada urmatoare, tara noastra se va implica activ, in calitate de prima Presedintie a Trio-
ului, in urmarirea obiectivelor comune convenite de cele trei state pentru avansarea agendei europene", se arata 
intr-un alt comunicat remis de Administratia Prezidentiala. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Protestele continuă la Budapesta, mii de oameni din nou în stradă 
Mii de maghiari au protestat joi la Budapesta, reluând demonstraţiile care au început miercuri împotriva unei noi 
legi care reglementează legislaţia muncii şi care ar scuti guvernul de la controlul independent al instanţelor 
judecătoreşti, relatează Reuters. 
Partidul populist de dreapta Fidesz, condus de premierul maghiar Viktor Orban, a adoptat miercuri noi legi, în 
ciuda protestelor opoziţiei din parlament şi a revoltelor de pe stradă. 
Aproximativ 3.000 de demonstranţi s-au adunat joi în faţa parlamentului şi, mai târziu, au blocat traficul pe unul 
dintre podurile de pe Dunăre, strigând "Fidesz corupt" şi "Orban mergi în iad". 
"Nemulţumirea ne-a adus aici ... una este problema instanţelor, care este următoarea fază de întărire a puterii 
lor", a declarat Tamas Szabo, în vârstă de 65 de ani, care a venit cu steagul ungar. "Cealaltă (legea) este o 
Protestatarii au fost în general supăraţi de regulile muncii, care permit angajatorilor să solicite până la 400 de ore 
suplimentare pe an. 
Grupurile pentru drepturile omului spun că noua lege privind instanţele administrative ar putea conduce la 
amestecul politic în chestiuni legate de justiţie. Guvernul a respins această ipoteză. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mişcarea „Vestele Galbene” se extinde rapid în Europa. Proteste, anunţate în încă două ţări 
Mai mulţi protestari polonezi au preluat modelul francez al mişcării "Vestele Galbene" şi au blocat una dintre cele 
mai importante autostrăzi din Polonia, purtând veste reflectorizante, astfel de manifestaţii fiind anunţate şi în 
Croaţia, relatează site-ul de ştiri Naaju.com şi Ansa. 
Manifestanţii din Polonia cer autorităţilor să găsească soluţii la problemele existente, în special pentru pesta 
porcină africană. 
Fermierii polonezi cer despăgubiri pentru animalele care au murit afectate de pesta porcină africană. Aceştia au 
mai propus Guvernului să stabilească reguli pentru catalogarea produselor agricole după steagul din ţara în care a 
fost produs şi să efectueze controale privind calitatea. 
Manifestaţii similare au fost anunţate şi în Croaţia, unde un grup de activişti a informat că vor avea loc proteste 
sâmbătă în mai multe oraşe din ţară. 
Grupul "Vestele Galbene - Croaţia" a îndemnat croaţii care nu sunt mulţumiţi de situaţia economică şi socială să 
iasă pe stradă în capitală, Zagreb şi în alte oraşe croate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Jean-Claude Juncker: Vor exista clarificări, nu renegocieri pe tema Acordului pentru Brexit 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a transmis Marii Britanii că trebuie să exprime clar ceea ce 
îşi doreşte în ceea ce priveşte acordul pentru Brexit, dar că nu va exista o renegociere, relatează BBC. 
„Prietenii noştri britanici trebuie să ne spună ce îşi doresc, nu să ne facă să spunem ce dorim noi”, a declarat 
Juncker în noapte de joi spre vineri, la finalul discuţiilor din cadrul summitului liderilor Uniunii Europene. 
Acesta a cerut Marii Britanii să exprime mai clar ce îşi doreşte, adăugând că informaţiile Comisiei privind 
pregătirile în cazul unui Brexit fără acord vor fi publicate în data de 19 decembrie. 
Juncker a transmis că Uniunea Europeană va intensifica pregătirile pentru scenariul ieşirii Marii Britanii din Blocul 
comunitar fără un acord. 
Prim-ministrul britanic Theresa May a explicat în cadrul summitului dificultăţile întâmpinate în ceea ce priveşte 
obţinerea aprobării Parlamentului britanic. 
Parlamentul britanic va vota dacă aprobă sau nu acordul dintre Marea Britanie şi Uniunea Europeană, pe tema 
Brexit, până la data de 21 ianuarie. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CONFLICTUL Rusia-Ucraina: Comandanţii navelor ucrainene, capturate în Marea Neagră, refuză să depună 
mărturie 
Doi comandanţi ai navelor ucrainene capturate de Rusia în Strâmtoarea Kerci, care în prezent sunt arestaţi într-o 
închisoare rusească, au refuzat să depună mărturie pentru că se consideră prizonieri de război, au afirmat avocaţii 
acestora, relatează Reuters. 
Rusia a capturat trei nave aparţinând marinei ucrainene şi echipajul lor pe 24 noiembrie în largul coastei Crimeei, 
anexată de Rusia, şi le-a acuzat că au intrat ilegal în apele ruseşti. 
Ucraina a declarat că Rusia a capturat ilegal cele două nave militare şi un remorcher şi a acuzat Moscova de 
agresiune militară. 
Statele Unite şi Uniunea Europeană au cerut eliberarea marinarilor, aflaţi în detenţie preventivă la Moscova. 
Roman Mokryak, comandantul uneia dintre nave, a declarat anchetatorilor ruşi că nu va furniza nicio informaţie 
până când echipajul său nu va fi eliberat, a anunţat miercuri avocatul său, Ilya Novikov. 
"El crede că el este răspunzător pentru ceea ce se întâmplă la bord, că echipajul a executat ordinele sale şi că nu 
pot fi traşi la răspundere", a scris Novikov pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
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